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Opening

1. Opening en vaststellen concept-agenda
Voorstel:
Vaststellen van de concept-agenda.

Besluit:
De voorzitter en vicevoorzitter zijn afwezig. Wethouder van Erk wordt aangesteld als voorzitter. 
De voorzitter opent de vergadering. De concept-agenda wordt vastgesteld.

2. Mededelingen
 Wethouder van Erk laat weten dat de openbare vergadering om 11.00 uur wordt gesloten en 

dat daarna een besloten vergadering plaatsvindt.
 Wethouder van Erk informeert de leden van het AB over de meerkostenregeling Wmo tijdens

de coronapandemie. Vanuit het Rijk en de VNG is meegegeven dat de meerkosten 
betrekking moeten hebben op de periodes waarin daadwerkelijk RIVM-richtlijnen of 
kabinetsmaatregelen van toepassing zijn geweest. Uiteindelijk is voor een totaalbedrag van 
bijna € 700.000 door aanbieders van Wmo-maatwerkvoorzieningen gedeclareerd. In de 
meeste gevallen is het gelukt om deze declaraties in afstemming met de aanbieders aan te 
passen waardoor het uiteindelijke bedrag aan goedgekeurde declaraties is uitgekomen op € 
333.000. Deze kosten worden in de jaarrekening verwerkt in het totale resultaat op de Wmo. 
De vergoeding vanuit het Rijk is lager dan de feitelijke meerkosten. In totaal hebben de 
Drechtsteden gezamenlijk voor dit doel een bedrag van € 187.000 euro van het Rijk 



ontvangen. Wethouder Baggerman stelt voor om het verschil tussen deze bedragen voor te 
leggen aan het ministerie. Er wordt afgesproken om in overleg te treden met de VNG en 
daarbij ook de ervaringen van andere gemeenten op te halen. 

 De heer Van Maanen nodigt alle leden van het AB uit voor de Impact Day op 22 juni van 
14.00 tot 18.00 in hotel ARA in Zwijndrecht. 

 De heer Van Maanen laat weten dat er een reactie is opgesteld op de zienswijze van de 
gemeente Sliedrecht over de bijdrageverordening. De reactie wordt na deze vergadering 
verstuurd.

 Wethouder Paas laat weten dat de gemeente Sliedrecht geen zienswijze zal indienen 
omtrent de ingroeiperiode kostenverdeelprincipes.

 De heer Van Maanen laat weten dat in de vergadering van 29 juni diverse P&C documenten 
op de agenda staan. Hij vraagt of het wenselijk is om de portefeuillehouders Financiën uit te 
nodigen voor deze vergadering. Wethouder Jansen laat weten dat afstemming erg fijn is 
omdat de financiële consequenties voor de gemeentelijke begroting groot zijn. Wethouder 
van Erk constateert dat er verschillende standpunten zijn. Hij vraagt de leden van het AB om 
dit met het eigen college te bespreken en dit tijdens de volgende vergadering terug te 
koppelen. 

3. Vaststellen concept-verslag vorige vergadering 
Voorstel:
Vaststellen van het concept-verslag van de vorige vergadering.

Besluit: 
Niet conform.

Naar aanleiding van het verslag wordt het volgende besproken:
 De besluiten bij agendapunten 5 en 6 worden aangepast naar niet conform.
 Op pagina 3 wordt 'heeft' veranderd in 'geeft'
 Er wordt toegevoegd dat voor de gemeente Alblasserdam een aanvulling energietoeslag van

300 euro ook bespreekbaar is, indien dit zorgt voor eenheid in de besluitvorming.
 Door het samenvoegen van de voorraadlijst en actielijst zal het onderwerp 

kostenverdeelsleutel Drechtwerk worden toegevoegd aan de voorraadlijst.
 De rompbrief toeslagenaffaire staat op de voorraadlijst.

Bespreekstukken

4. AB presentatie – Beleid beschermd wonen
Voorstel: 
Kennis nemen van het beleid omtrent beschermd wonen

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende besproken:
 Wethouder van Erk geeft aan dat deze presentatie wordt gegeven op verzoek van wethouder

Baggerman. In de presentatie zal met name ingegaan worden op de verbinding tussen het 
beleid beschermd wonen en de maatwerkvoorzieningen van de Wmo.

 De verantwoordelijkheid voor het beleid beschermd wonen ligt bij centrumgemeente 
Dordrecht. De inkoop, het contractmanagement en de uitvoering liggen bij de Sociale Dienst 
Drechtsteden.

 Er vallen diverse producten onder beschermd wonen, waaronder algemene voorzieningen, 
intramurale en extramurale producten, maar ook individuele begeleiding bij uitstroom. 
Aanbieders van beschermd wonen producten zijn veelal kleine zorgaanbieders. Alleen de 
WMO consulenten kunnen toegang geven tot deze producten en bijvoorbeeld huisartsen 
niet.



 Wmo consulenten zorg zo snel als mogelijk voor passende begeleiding. Wmo consulenten 
maken onderdeel uit van de wijkteams en zorgen voor een aansluiting met het lokale 
voorveld.

 In 2022 waren er 62 indicaties voor intramurale ondersteuning en 66 indicaties voor 
extramurale ondersteuning. In het ondersteuningsplan van aanbieders is het verplicht om 
aan te geven hoe de verbinding met de lokale wijkteams is georganiseerd. 

 In 2022 zijn 17 cliënten doorgestroomd van intramurale naar extramurale ondersteuning. 
 In 2022 zijn 2 cliënten van intramuraal uitgestroomd tegenover 28 vanuit een extramurale 

producten. Bij uitstroom wordt gekeken of cliënten nog ondersteund kunnen worden door 
andere indicaties op het gebied van beschermd wonen of maatwerkvoorzieningen Wmo. 
Indien na 4 jaar nog steeds onvoldoende zicht is op een eventuele uitstroom, dan wordt er 
naar andere mogelijkheden gekeken, bijvoorbeeld de Wet op langdurige zorg.

 Wethouder Jansen vraagt naar de grootte van de groep cliënten die blijvend hulp nodig 
heeft. Mevrouw Henderson geeft aan dat deze groep lastig in beeld is te brengen en geeft 
aan dat het zorgt voor een ingewikkelde landelijke discussie, namelijk of de Wmo moet 
blijven voorzien in de levenslange hulpbehoefte van sommige inwoners of dat dit valt onder 
de Wet op langdurige zorg.

 Wethouder Baggerman geeft aan dat zij deze data graag wil ontvangen. Mevrouw Nooren 
geeft aan dat de centrumgemeente bezig is met een dashboard waarin de bovenstaande 
gegevens zijn opgenomen. Mevrouw Henderson vult aan dat het met het dashboard mogelijk
wordt om cliënten te kunnen volgen.

 Wethouder Baggerman ontvangt graag data over de relatie tussen beschermd wonen en 
dagbesteding. Mevrouw Henderson geeft aan dat een cliënt van beschermd wonen ook een 
indicatie dagbesteding krijgt vanuit beschermd wonen. Dit is echter niet zo op het gebied van
vervoer en huishoudelijke ondersteuning. Mevrouw Henderson zegt toe uit te zoeken 
hoeveel inwoners een mix van indicaties (beschermd wonen én maatwerkvoorzieningen 
Wmo) hebben. 

 Er zijn een aantal ontwikkelingen die de instroom, doorstroom en uitstroom belemmeren. Er 
is een krapte in het aantal behandelingsplaatsen, waardoor cliënten vaker zijn aangewezen 
op ondersteuning vanuit de Wmo. Daarnaast belemmert de huidige krapte op de 
woningmarkt de uitstroom.

 Wethouder Baggerman vraagt of de financiën van beschermd wonen een persoon kunnen 
volgen. Mevrouw Henderson geeft aan dat dit zou kunnen, bijvoorbeeld een waakvlamfunctie
voor de eerste twee jaar. Dit betekent wel dat het bestuurlijk overleg beschermd wonen moet
beslissen of dit product wordt ontwikkeld en ingezet onder het beleid beschermd wonen.

5. DB voorstel – Bestuursrapportages: naar een nieuwe manier van informeren en 
verantwoorden
Voorstel: 
Kennisnemen van het DB voorstel - Bestuursrapportages: naar een nieuwe manier van informeren 
en verantwoorden

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder van Erk licht toe dat het AB heeft verzocht om een andere manier van 

rapporteren en verantwoorden. Het voorliggende voorstel speelt hier op in.
 Wethouder van Benschop stemt in met de voorgestelde lijn en vraagt aandacht voor 

eventuele aanpassingen in de financiële verordening en controleverordening. Ze wenst meer
aandacht voor beleidsontwikkelingen in de voorjaarsbrief. 

 Wethouder Baggerman geeft aan tevreden te zijn over het voorstel. Wethouder de Deugd 
sluit zich hier bij aan.

 Wethouder Paas geeft aan dat het een mooie ontwikkeling is. Hij wenst dat, indien mogelijk, 
de uitgangspunten voor de begroting 2025 al worden meegenomen in de najaarsbrief 2023. 
Daarnaast wordt de beschikbaarheid van financiële gegevens in het dashboard essentieel. 
De heer Van Maanen geeft aan dat er wordt gewerkt aan een verbeterde 
informatievoorziening op gemeentelijk niveau. De heer Polderman vult aan dat er een grote 



verwevenheid bestaat tussen de begrotingen van gemeenten en die van de GR Sociaal. Dit 
is belangrijk voor het dashboard.

 Wethouder Jansen sluit zich aan bij de opmerkingen van wethouder van Benschop en 
wethouder Paas.

 De heer Van Maanen geeft aan dat de GR Sociaal goed zal blijven kijken of de 
informatievoorziening blijft voldoen aan de behoefte van de gemeenteraden. Daarnaast is de 
GR Sociaal bezig met het implementeren van een doelenboom, waarin doelstellingen per 
opgave zijn opgenomen. Dit kan ook zorgen voor meer comfort bij de gemeenteraden. 

 Wethouder Paas vraagt aandacht voor de rechtmatigheid van de begroting indien er maar 
één begrotingswijziging wordt gedaan in het lopende jaar. De heer Van Maanen zegt toe dit 
uit te zoeken.

6. AB voorstel – Beleidsregels energietoeslag 2023
Bespreekpunten:
1. Kennisnemen van het evaluatierapport van de Energietoeslag 2022
2. Kennisnemen van de regionale kaders van de Energietoeslag 2023
3. Kennisnemen van het voorgenomen besluitvormingsproces over de Energietoeslag 2023
4. Instemmen met de raadsinformatiebrief over de Energietoeslag 2023 (rompversie)

Besluit:
Niet conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder van Erk geeft aan dat de landelijke wetgeving eraan komt en vraag de leden van 

het AB een besluit te nemen rondom de aanvulling energietoeslag 2022 en de 
energietoeslag 2023.

 Aanvulling energietoeslag 2022
o Wethouder de Deugd wenst een aanvulling energietoeslag '22 voor de gemeente 

Alblasserdam, maar wil dit eerst voorleggen aan de gemeenteraad;
o Wethouder Baggerman wenst een aanvulling energietoeslag '22 van € 300 voor de 

gemeente Hardinxveld-Giessendam;
o Wethouder Jansen wenst een aanvulling energietoeslag '22 van € 400 voor de 

gemeente Zwijndrecht.
 Energietoeslag 2023

o De wethouders van gemeenten Dordrecht, Hendrik-Ido-Ambacht, Papendrecht en 
Sliedrecht zijn akkoord met het voorliggende voorstel;

o De wethouders van gemeenten Alblasserdam en Hardinxveld-Giessendam zijn niet 
akkoord met voorstel;

o Wethouder Jansen geeft aan niet akkoord te gaan met het voorstel en wenst voor de
gemeente Zwijndrecht: 

 In 2023 €1300,- energietoeslag toe te kennen aan inwoners met een 
inkomen tot 120% van het Wettelijk Sociaal Minimum;

 Een aanvullende energietoeslag 2023 van €650,- voor inwoners met een 
inkomen tussen 120% en 130% van het Wettelijk Sociaal Minimum;

 De aanvullende energietoeslag 2023, indien dit technisch mogelijk is, 
gespreid uit te keren, waarbij de doelgroep tussen 120% en 130% van het 
Wettelijk Sociaal Minimum steeds de helft ontvangt van de doelgroep tot 
120% van het Wettelijk Sociaal Minimum.

 De heer Van Maanen laat weten dat maatwerk mogelijk is. Een aanvulling op de 
energietoeslag 2022 kan wel leiden tot een overschrijding van het budget voor de 
betreffende gemeenten. Dit zal goed in kaart worden gebracht. Wethouder Jansen geeft aan 
dat een eventuele overschrijding voor de gemeente Zwijndrecht zal worden gedekt uit de 
lokale begroting. De uitbetaling kan na vaststelling van de beleidsregels door het DB 
plaatsvinden.

 Er wordt afgesproken dat de leden van het AB de bijgevoegde rompbrief zelf aanpassen en 
gebruiken om de gemeenteraden te informeren.



Stukken ter kennisname

7. Voorraadlijst DB en AB GR Sociaal
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit: 
Niet conform.

Naar aanleiding van de voorraadlijst wordt het volgende besproken:
 Wethouder Paas wenst de bonus-malusregeling van de Participatiewet op de 

voorraadagenda te plaatsen. 

8. Ingekomen stukken
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

9. Uitgegane stukken
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

10. Rondvraag en afsluiting
 Wethouder Jansen laat weten dat hij heeft meegelopen op de afdeling STAP. Hij heeft het 

als zeer waardevol ervaren en is onder de indruk van de flexibiliteit waarmee mensen 
worden ontvangen. 

 Wethouder Jansen vraagt aandacht voor de beschikbaarheid van de openbare stukken van 
deze openbare vergadering

Het verslag is vastgesteld door het Algemeen Bestuur d.d. 20 april 2023.

drs. D.J. van Maanen drs. P.J. Heijkoop
secretaris voorzitter


